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Ivan (Transelectrica): Entitati si autoritati ale statului trebuie sa vina lânga noi sa

prevenim situatii ce ar putea deveni periculoase

Entitati si autoritati ale statului  trebuie sa vina lânga noi, cei de la Transelectrica, si alaturi de 

Dispeceratul Energetic National, astfel încât împreuna sa prevenim  situatii care ar putea deveni

periculoase, a declarat, luni, într-o  conferinta de specialitate, directorul Dispeceratului Energetic  National,

Virgiliu Ivan. 

"Asa cum poate v-am obisnuit, eu am încercat întotdeauna sa fiu sincer  si sa spun lucrurilor pe nume. De aceea,

ceea ce încerc sa transmit este  ca nu alarmez, ci încerc sa atrag atentia, sa adun lânga noi, cei de la  Transelectrica,

alaturi de cei de la Dispeceratul Energetic National,  entitati, autoritati ale statului, astfel încât împreuna sa

prevenim  situatii care ar putea deveni periculoase si împreuna sa stabilim pasi  pe mai departe. Da, sunt necesare

investitii si sunt foarte vizibile  investitiile majore, cele în linii electrice, în unitati de  transformare, dar ceea ce

trebuie sa avem în vedere nu sunt doar aceste  mari investitii care se realizeaza în ani si cu costuri foarte mari. 

Sunt si acele investitii în dezvoltarea de platforme informatice cu care  conducem sistemul energetic national, în

sistemele SCADA pe care le  detinem si care sunt mai putin vizibile. E nevoie de aplicatii, e nevoie  de tot felul de

instrumente care sa ne ajute în conducerea prin  dispecer, având în vedere faptul ca aceasta penetrare din ce în ce

mai  mare a surselor regenerabile a însemnat si înseamna modificari profunde  în activitatea noastra de conducere

prin dispecer", a afirmat Ivan.

Acesta a adaugat ca functionarea sistemul energetic national "a împins totul aproape de timpul real".

"Un exemplu pe care l-am dat în mai multe rânduri si pe care o sa-l dau  si acum se refera la pregatirea functionarii

sistemului. Daca pâna acum  15 ani puteai pregati cu un an de zile înainte cum va functiona  sistemul în ziua X,

acum, pe fondul acesta al regenerabilelor, aflam cum  va functiona sistemul în ziua urmatoare abia la 22:00 (...)

Deci  lucrurile au evoluat si au impins totul foarte aproape de timpul real.  Este o realitate si încerc sa o comunic,

pentru ca este o presiune  fantastica pe noi cei care conducem sistemul. Dumneavoastra vedeti  investitii, vedeti

bani, elemente foarte importante, dar noi pe partea  cealalta vedem cum lucrurile devin din ce în ce mai putin

controlabile  (...) Trecerea la noile reguli din piata de echilibrare, care s-au  produs la 1 iulie anul trecut, au

însemnat transformari profunde în  operarea sistemului si în piata. De aici rezulta dificultatea si  problemele

majore cu care ne confruntam si pe care încercam sa le  reducem ca impact si ca dumneavoastra, cei care vedeti

date care provin  de la Transelectrica, sa fie date corecte", a explicat Virgiliu Ivan.
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